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Zápis z 13. pracovní skupiny Rozvoj jazykových dovedností 

Místní akční plán II. ORP Otrokovice,  
reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0008582. 

 

Dne: 04. 10. 2021, od 15:00h – 17:00h, MěÚ Otrokovice 
Zúčastnění: viz prezenční listina 
Příloha: Pozvánka s programem PS 
 
Mgr. Barbora Šopíková zahájila pracovní skupinu, uvítala jednatele firmy Enjoy English (dále 
jen EE) a také všechny členky pracovní skupiny. Všichni byli seznámeni s nutností dodržování 
hygienickým nařízení, nutností nošení respirátoru a vyplnění čestného prohlášeni o očkování, 
negativním výsledku testu na covid 19. 
 
Následně byla ukázána tabulka přehledů čerpání hodin rodilých mluvčí (dále jen RM) na 
školách. Dotazovala se jednotlivých členek, zastupujících školy, jak školy čerpaly hodiny RM 
dosud a s jakým harmonogramem, rozvrhem hodin, počítají v posledním roce projektu.  
 
Dále bylo předáno slovo jednotlivým členkám pracovní skupiny, aby se vyjádřily k bodům 
v zaslané pozvánce: 
 

• Zpět k letním doučovacím kempům! Jak se osvědčily? Ovlivnily RJD žáků?(Reference 
organizátorů, vyučujících, názory dětí, rodičů…) 

•   Co Vás čeká po „covidu – 19“ (Např. doučování, zajištění, organizace, rozvrhy hodin 
s rodilým mluvčím ve školním roce 2021/2022, reference z jednotlivých škol) 

•   Natáčení videa v hodinách výuky jazyků s rodilým mluvčím, jeden z výstupů projektu 
MAP II ORP Otrokovice 

•   Plánované personální změny rodilých mluvčí 
•   Aktuální potřeby školy vzhledem k RJD, diskuze – sdílení 

 
pí Kašíková: S lektorem jsou moc spokojení, odvádí maximální úsilí. Doučování na školách 
funguje. Měli by i v následujících projektech zájem o rodilé mluvčí do škol (dále jen RM). 
Umožní na škole natočení videa s komunikací mezi RM a žákem, také je možné propojení 
s výtvarnou tvorbou. 
 
pí Dudíková: Hodnotí výuku RM na výbornou, většina žáků neměla problém s on-line výukou 
ani nemají velké mezery v komunikaci a učivu. Na škole vznikla změna v zapojení RM. 
V následujícím projektu by škola měla zájem o zapojení RM do výuky, vidí v tom velký přínos.  
Doučování na škole příliš neprobíhá – odůvodnění: prozatím nejsou časové kapacity 
pedagogů. Na škole je možné natočení videa z výuky s žáky. 
 
pí Bilíková: Výuka probíhala v on-line prostředí převážně bez problémů, občas se vyskytly 
technické problémy. Doučování probíhalo poslední srpnový týden. Po zahájení školního roku 
i nadále pokračujeme v doučování. S rodilým mluvčím jsme spokojeni, pro žáky je to velká 
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zkušenost. Bude umožněno natočení videa pro tvorbu výstupu z aktivity, také můžeme 
poskytnout fotografie z výuky. 
 
pí Vašátová: On-line výuka probíhala bez problémů, žáci spolupracovali. Výuka s rodilým 
mluvčím je nastavena jako hodina navíc, máme také změnu RM. Na škole probíhá 
tandemová výuka, je velkým přínosem pro žáky. Důležité pro tandemovou výuku je výborná 
domluva pedagogů a příprava na hodiny. V on-line prostředí byla tandemová výuka velmi 
složitá. Natočení videa nebude problém, je možné natočení záběru výuky s RM a žáky. 
 
pí Kudláčková: Doučování probíhá z projektu šablony, probíhá pravidelně podle potřeb žáků 
– napříč všemi předměty. Tandemová výuka je výborná, ale pro tak malou školu složitá na 
realizaci. Výuka s RM je výborná, pokud bude možnost v navazujících projektech získat 
finanční podporu pro RM na školách, budeme moc rádi. Je možné natočení videa z výuky na 
škole, také můžeme poskytnout fotografie z výuky. 
 
pí Orlovská: On-line výuka byla náročnější jak běžná prezenční výuka. Na škole také proběhly 
změny v zapojení RM na škole. Zaučení nových RM proběhlo bez problémů. Do budoucna 
bychom byli moc rádi za podporu RM na školách, výuka je pro žáky přínosná a získají tak 
zkušenosti. Můžeme poskytnout fotografie z výuky s rodilým mluvčím a také je možné 
natočit video na škole. 
 
pí Trčková: On-line výuka probíhala převážně bez komplikací. Výuka s RM je rozdělena na 
výuku gramatiky, poslech, procvičování i konverzaci. S výukou RM jsme spokojeni, vzájemná 
domluva funguje dobře. Tandemová výuka na škole probíhá, i v on-line prostředí probíhala. 
Je možné rozdělit třídu na polovinu a procvičovat konverzaci. Na škole je možné natočení 
videa pro tvorbu výstupu aktivity RM. 
 
pí Chrástková: Doučování probíhalo na škole a probíhá i nadále. S výukou RM jsou velmi 
spokojeni, na škole mají také změny v zapojení RM. Nový kolega je velmi snaživý, jde vidět, 
že má zkušenosti a pochází z učitelské rodiny. Žáci jsou také velmi spokojeni. Na škole je také 
možné natočení videa pro tvorbu výstupu aktivity RM na školách.  
 
p. Stehlík: Také velmi poděkoval koordinátorkám aktivity na školách, ale také projektovému 
týmu města. Společně se snažíme nastavit spolupráci k maximální spokojenosti všech.  
Potvrzuji ztrátu kolegů, kteří byli výborní, ale okolnosti dnešní doby neumožnily další 
spolupráci. Nicméně se nám velmi rychle povedlo navázat spolupráci s novými lektory, které 
máte již na školách, na které máme velmi dobré zpětné vazby. Snažíme se maximálně o 
udržení stálého týmu.  
Další spolupráce by byla jistě dobrá – bylo by možné dát možnost nadaným žákům, rozepsat 
požadavky škol, žáků na školách. Zkušenosti z praxe jsou velmi dobré, nadaní žáci se velmi 
posunují vědomostmi, talentem a jsou vidět velké pokroky. Také by bylo možné rozdělit třídu 
na žáky, kteří mají velký zájem o anglický jazyk a pokroku v něm. Druhou skupinu by tvořili 
žáci s menším zájmem o rozvoj jazykových dovedností. V další spolupráci by bylo dobré si 



 

3 
 

stanovit podrobnější požadavky škol na tandemovou výuku s RM. Také si mohou školy 
stanovit požadavky, zda chtějí mít hodiny s RM na konverzační část nebo více do výuky 
vkládat gramatiku, fráze či slovní zásobu. 
Je důležité podotknout i rodičům, že výuka s rodilým mluvčím má i mezikulturní význam. Žáci 
získávají nejen jazykové zkušenosti z výuky s RM, ale také podporu a motivaci v dalších 
životních krocích.  
Firma Enjoy English (dále jen EE), pořádá také doučovací kempy a ne jen to. Jsou pořádány 
výlety, vyučující víkendy, vycestování i s rodiči do ciziny nebo jsou pořádány taneční 
odpoledne v anglickém jazyce. Veškeré tyto aktivity je možné do budoucna uskutečnit i ve 
spolupráci s projektem a školami. 
Natočení videa  - výstupu aktivity si bereme za své. Máme založený youtube kanál, 
prostřednictvím kterého jsme již sestříhali a pustili do světa ne jedno video z našich aktivit 
firmy EE – můžete zhlédnout, zde: https://www.youtube.com/channel/UCXvgZmE7er-
nwsiJxKiTPvQ 
Fotografie a videa byla natáčena přes mobilní telefon, které jsou v dnešní době velmi 
pokrokové a umožňují vysokou kvalitu grafiky. Stanovíme si tvárnost výstupu a možnosti 
škol. Následně domluvíme termíny výuk s RM, na které bychom se mohli dostavit, natočit 
krátký záběr a pořídit fotografie. Následně budou příspěvky spojeny v jeden výstup a 
rozeslán k připomínkování. Termín možného natáčení na ZŠ je od data: 18. 10. 2021.  
 
Natáčení výstupu aktivity shrnutí: 
Členky pracovní skupiny počítají s původní domluvou natočení záběrů z hodin RM, který byl 
domluven před uzavřením škol v návaznosti s virovým onemocněním Covid 19. Pan Stehník 
se nabídl, že individuálně školu navštíví ve výuce a natočí krátké video z výuky, po vzájemné 
domluvě se zástupci škol. Natáčení videa bude probíhat v souladu s GDPR.   
 
Diskuze, sdílení zkušeností k aktuální situaci z praxe: 
Členky pracovní skupiny se shodly, že práce a pokroky žáků ve výuce cizích jazyků jsou velmi 
individuální. Některým žákům on – line výuka velmi prospěla, nestydí se komunikovat  
a výrazně rozšířili své vědomosti. Najdou se i žáci, kteří nemají příliš velký zájem, u těch byl 
pokrok menší. Tomu se však děje i běžně při prezenční výuce.  
Další setkání se uskuteční: 17.01.2022 
 
Zapsala: 05. 10. 2021, pí Dobrovolská 
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